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Besvarelse af spørgsmål nr. 22 ad L 168 stillet af Folketingets Udvalg for Udlændinge-
og Integrationspolitik til ministeren for flygtninge, indvandrere og integration den 20. 
april 2011.

Spørgsmål:

”Ministeren bedes kommentere kritikken af opgørelsesmetoderne for ranglisterne over uni-

versiteterne, som fremgår af høringssvarene”.

Svar:

Danske Studerendes Fællesråd har i høringssvar af 16. februar 201 anført, at man finder det 
uhensigtsmæssigt at anvende en rangliste, da kriterierne for opgørelsen af en sådan rangli-
ste kan ændres.

Som det fremgår af den foreslåede bestemmelse til udlændingelovens § 9, stk. 15, anven-
des den rangliste over verdens bedste universiteter, som anvendes af Undervisningsministe-
riet ved vurdering af, om der kan tildeles udlandsstipendium til hele kandidatuddannelser, 
samt af Videnskabsministeriet. Dette er aktuelt en rangliste, som Quacquarelli Symonds 
(QS) udarbejder. 

Såfremt kriterierne for opgørelsen af ranglisten ændres væsentligt, vil der blive taget stilling 
til, om listen forsat skal finde anvendelse.

Det kan i øvrigt oplyses, at det er det enkelte universitets rangering på ansøgningstidspunk-
tet, der vil være gældende i forhold til opnåelsen af point. Den enkelte ansøger kan således 
på ansøgningstidspunktet orientere sig om, hvor mange point den pågældende kan opnå på 
baggrund af sin universitetsuddannelse. 

Med venlig hilsen

Søren Pind
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